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Besvarelse af spørgsmål nr. S 973 fra medlem af Folketinget Stén Knuth 

(V): 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 973, som medlem af Folketin-

get Stén Knuth (V) har stillet til justitsministeren den 26. februar 2021. 

 

 

 

Nick Hækkerup    

/  

André Dybdal Pape 
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 Side 2/2 

Spørgsmål nr. S 973 fra medlem af Folketinget Stén Knuth (V):  

 

”Hvad mener ministeren om, at foreninger, der arbejder med sa-

ger under ministerens resort, som eksempelvis Arbejdsskadefor-

eningen, bliver markant hæmmet i deres arbejde på grund af 

store ekstraomkostninger, der følger af dansk overimplemente-

ring af GDPR-reglerne? 

 

Svar: 

 

Databeskyttelsesreglerne giver anledning til mange spørgsmål og megen 

tvivl og er efter min opfattelse blevet for rigide i praksis.  

 

Jeg mener for eksempel ikke, at reglerne må være så usmidige, at de forhin-

drer, at kommuner, foreninger og andre aktører kan holde fokus på deres 

kerneopgaver.  

 

Jeg har i lyset af de udfordringer, der opleves på området, igangsat en nati-

onal evaluering af databeskyttelsesreglerne. Som led i evalueringen under-

søges bl.a. mulighederne for at begrænse databeskyttelsesforordningens an-

vendelse på mindre aktører, herunder foreninger. Justitsministeriet forventer 

at offentliggøre resultatet af undersøgelserne i 1. halvår 2021.  

 


